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Október – mesiac úcty k starším
„Jak ten čas letí“ – pieseň v interpretácii Václava Neckářa 

iste rozochveje srdce nejedného seniora, ktorý sa rád vracia k 
svojej mladosti. Avšak zákony prírody sú neúprosné a ani člo-
vek ich nedokáže zmeniť. Tak ako v prírode po obdobiach roz-
kvetu prichádza obdobie pokoja, tak aj u človeka prichádza ob-
dobie zaslúženého oddychu a užívania si jesene života.

 V roku 1990 OSN vyhlásila 1. október ako „Medzinárodný 
deň starších“ a mesiac október za „Mesiac úcty k starším“. Aj 
naša spoločnosť – deti a vnúčatá, rôzne organizácie, orgány 
štátu a samospráv si každoročne tento sviatok pripomínajú. 
Stretnutiami so seniormi, gratuláciami a želaniami im preja-
vujú úctu a podporu. A citlivá duša seniora pozornosť s vďakou 
a láskou prijíma.

 S vekom matky zeme a činnosťou človeka sa postupne mení 
aj príroda. Poznávaním jej zákonov, rozvojom vedy a techniky 
sa mení i myslenie, i správanie spoločnosti. Technický pokrok, 
prinášajúci človeku väčší materiálny blahobyt, je sprevádzaný 
i mnohými negatívnymi črtami, ktoré poškodzujú „blahobyt“ 
duše. Prevažná väčšina mladých a výkonných ľudí z tohto as-
pektu asi kvalitu svojho života nehodnotí. Seniori majú však 
citlivejšie vnímanie skutočných hodnôt. Mnohí z nich oceňu-
jú technický pokrok, no uvedomujú si vyššiu cenu morálnych 
hodnôt, ktoré robia človeka človekom. Tie sú postupne z na-
šej spoločnosti vytláčané hodnotami materiálnymi. A práve 
seniori túžia najviac po láske svojich najbližších, po zdieľaní 
ich radostí i starostí, po priateľstve, po spomínaní a zabávaní 
sa so svojimi rovesníkmi, ale i s mladými ľuďmi, ktorým môžu 
odovzdávať svoje životné skúsenosti a ktorí ich zase motivujú k 
užitočným aktivitám.

Nachádzame sa v neľahkej epoche vývoja spoločnosti, kde 
vo svete pretrvávajú vojnové konflikty, kde je stále napätie 
medzi veľmocami, kde túžba po moci ohrozuje život na Zemi. 
Aj tieto skutočnosti, viac než „zub času“, spôsobujú hlboké 
vrásky na tvárach seniorov, a to z obavy o budúcnosť svojich 
potomkov. A práve v takýchto ťažších časoch sa seniori dokážu 
vzoprieť zlu. Prezentáciou svojho pozitívneho myslenia, zmys-
luplnou spoločenskou aktivitou, hrdosti na svoju vlasť dokážu 
byť stále užitočným príkladom pre svojich nasledovníkov.

V mene svojom, aj v mene samosprávy Denného centra se-
niorov v Rači, želám všetkým seniorom, aby sa im dostávala 
pozornosť nielen počas jedného mesiaca v roku, ale aj v prie-
behu ostatných mesiacov, a to v čo najlepšom zdraví, šťastí a 
radosti. 

Ing. Alojz Benkovič
člen samosprávy DC seniorov v Rači
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RAČIANSKA
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o slovenskej klasike
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Sledujte nás 
Sledujte nás 

V októbri pre vás mestská časť, v prípade priaznivej epidemiologickej situácie, pripravuje:

Jablkové hodovanie  
je tento rok

ZRUŠENÉ.



54 Račiansky výber 10/2020

Rozhovor s... Rozhovor s...

5

PaedDr. Anna Holováčová 
Anna Holováčová získala ocenenie v oblasti vzdelávania a 

školstva. Pôsobí na ZŠ Tbiliská. Takmer celý svoj profesijný ži-
vot zasvätila učiteľskej práci pre mestskú časť Bratislava-Rača. 
Trvalými znakmi jej práce sú húževnatosť, nasadenie, skvelý prí-
stup k žiakom a životný optimizmus.  Svojou vitalitou a elánom 
dáva príklad nielen študentom, ale aj kolegom v práci. Dominuje 
u nej ľudskosť a empatia. Je mimoriadne pracovitá a má zmysel 
pre spravodlivosť. Za roky pedagogickej praxe sa vypracovala na 
pedagóga vysokých odborných aj morálnych kvalít. Je autorkou 
viacerých publikácií pre žiakov na 1. stupni. 

RV: Aký máte vzťah k Rači?
Som lokálpatriot, Raču mám veľmi rada. Žijem tu a pracujem 

od roku 1984 a som tu veľmi spokojná. Páči sa mi, aká je Rača tra-
dičná a obyvatelia si svoje tradície vážia, snažia ich zachovávať. 
Celková atmosféra je veľmi pokojná a dedinská, hoci v poslednej 
dobe sa tu už celkom rozmáha nová výstavba. Rača si však stále 
zachováva to svoje tradičné, či už v podobe 

RV: Čo vás na práci pedagóga najviac baví? 
Toto povolanie som si vybrala, lebo mám rada deti. Je to stále 

niečo nové a rada žiakom odovzdávam nové vedomosti a ony mi na 
oplátku dobíjajú energiu. Nie je to ľahká práca, a ak chce byť niekto 
učiteľom, potrebuje mať okrem vedomostí aj dobrý vzťah k deťom 
a to je často omnoho dôležitejšie ako spomínané vedomosti.
RV: Na čo ste ako pedagóg a učiteľ najviac hrdá?

Vážim si a som hrdá, že toto povolanie som dokázala ro-
biť štyridsaťdva rokov. Byť učiteľom je poslanie, človek niekedy 
pracuje aj dvanásť hodín denne. Do práce som vždy chodila veľ-
mi rada, za čo som vďačná kolegom, ktorí boli vždy skvelí, ale aj 
rodičom, s ktorými bola vždy veľmi dobrá spolupráca, a v nepo-
slednom rade aj žiakom. Občas to bolo náročné, nie každý deň 
bol ružový, no po každej búrke vždy vyšlo slnko. Strávila som ako 
učiteľ tridsaťšesť krásnych rokov na ZŠ Tbiliská a tri ďalšie roky 
ako asistent na skrátený úväzok. Vážim si, že sa mi mestská časť 
rozhodla udeliť toto ocenenie. Značí to, že si vážite nielen mňa, 
ale všetkých učiteľov. Ďakujem.

 
Eva Dekanová 
Eva Dekanová získala ocenenie v oblas-

ti kultúry. Už vyše dvadsať rokov vedie klub 
paličkovanej čipky v kultúrnom stredisku 
na Žarnovickej ul. v Rači. Pod jej dlhoroč-
ným vedením členky klubu reprezentujú 
mestskú časť Bratislava-Rača svojimi čip-
kárskymi prácami na rôznych výstavách na 
Slovensku i v zahraničí. 

RV: Prečo práve paličkovanie?
Bolo to v roku 1974, keď sa nás pár zvedavých dimitrováčok 

začalo učiť pre nás neznámu ručnú prácu – paličkovanie. Valec, 
paličky a nitky. Táto technika mi učarovala od začiatku a „drží“ 
ma až dodnes. Dá sa z nej vytvoriť množstvo prekrásnych palič-
kovaných čipiek a v čase dôchodku užitočne vyplniť voľný čas.

RV: Aký máte vzťah k Rači?
Po 1989 roku sme sa viackrát museli sťahovať, nakoniec nás 

pred dvadsiatimi dvomi rokmi prichýlilo kultúrne stredisko v 
Rači. Podmienky na činnosť klubu máme veľmi dobré. Naše čipky 
každoročne dotvárajú „čipkárske vinohradnícke tradície“ na vý-
stavách počas vinobrania a aj na iných miestach (napr. v mestskej 
knižnici počas Veľkej noci a Vianoc).

RV: Čo sa vám v rámci klubu najviac podarilo, na čo ste hrdá?
Najviac ma teší, že náš klub (s približne 20 čipkárkami) ne-

pretržite funguje už 46 rokov a za ten čas sme naučili desiatky, 
možno stovku žien paličkovať. Považujú nás za najstarší klub na 
Slovensku.

Ing. Milan Depeš 
Milan Depeš je vzorom občana zaujímajúceho sa o dobro ko-

munity, v ktorej so svojou rodinou žije už 45 rokov. Od roku 2002 
venoval mnoho času a pozornosti dianiu v mestskej časti a práci 
miestneho úradu a miestneho zastupiteľstva. Pravidelne sa zú-
častňuje na zasadnutiach miestneho zastupiteľstva a poslanec-
kých dní, aby riešil podnety, ktoré získava od občanov.

Na ocenenie ho navrhli poslanci Milada Dobrotková, Róbert 
Pajdlhauser, Ján Polakovič. Taktiež vlastníci bytových pristo-
rov na Karpatskom námesti, Miroslav Ščibrany a docent Michal 
Krištofič. Ako odborník na stavebníctvo pomáha pri rozpočto-
vých zámeroch MČ Bratislava-Rača. Bol aktivistom pri realizácii 
stavebných prác TŠ Tbiliská a pomáhal splniť podmienky na zís-
kanie financií z eurofondov. Za sedemnásť rokov podal vyše tristo 
podnetov, pripomienok a návrhov na zlepšenie práce miestneho 
úradu, na úspornejšie hospodárenie s verejnými prostriedkami a 
na skvalitnenie života obyvateľov Rače. Svojím konaním sa vý-
razne podieľal na ochrane a zveľaďovaní životného prostredia v 
MČ Bratislava-Rača.

„Veľmi si vážim prácu úradníkov, ktorí aj v momentálnej situ-
ácii pracujú naplno. Konkrétne by som chcel poďakovať oddeleniu 
životného prostredia, ktoré sa vždy promptne snaží vyriešiť moje 
podnety. Či už ide o rozpadnuté zábradlie, či odvoz nejakého od-
padu – vždy to veľmi rýchlo vyriešili, za čo im patrí moja vďaka.“

Milan Depeš je osobnosť, ktorá svojou aktivitou podnecu-
je činnosti na ochranu majetku, verejných financií a životného 
prostredia v Rači.

Ing. Ján Longa
Ján Longa aktívne pracuje s mládežou v 

oblasti športu, dlhoročne organizuje špor-
tové podujatia, zapája sa do spoločenské-
ho, kultúrneho a športového života v Rači. 
Dlhoročne vedie karate oddiel TJ Rapid 
Bratislava v Rači.

RV: Ako dlho sa venujete karate a ako 
dlho pôsobíte v Rači?

Karate som sa začal venovať počas  vysokej školy vo Zvolene v 
roku 1976. Po skončení štúdia v roku 1980 som sa presťahoval do 

Bratislavy a od roku 1983 som začal bývať v Rači. Následne som 
založil „pobočku“ oddielu karate TJ Rapid Bratislava na vtedy ZŠ 
na Čachtickej ulici. Odvtedy trénujeme v Krasňanoch a v Rači.

RV: Čo sa vám v Rači najviac páči?
Blízkosť karpatských lesov a vinohradnícke tradície.
RV: Na čo ste vo svojej doterajšej práci najviac hrdý?
Popri mojej hlavnej pracovnej náplni v projekcii sa karate ve-

nujem prakticky každý deň. Okrem vlastných  športových úspe-
chov (tituly z majstrovstiev Československa a Slovenska) si vy-
soko vážim úspechy mojich zverencov na Majstrovstvách sveta 
a Európy. Teší ma aj skutočnosť, že mnohí moji bývalí zverenci s 
radosťou spomínajú na časy strávené na tréningoch. 

RV: Čo ešte máte s klubom v pláne?
Spolu s mojimi trénermi a zverencami v zdraví prežiť súčasnú 

epidemiologickú „krízu“ a naplno rozbehnúť tréningy v nových 
priestoroch v Krasňanoch.

Cyril Sekerka 
Pánovi Sekerkovi udeľuje miestne zastupiteľstvo ocenenie za 

celoživotnú aktívnu činnosť pri práci s mládežou v oblasti špor-
tu, dlhoročné organizovanie športových a kultúrnych podujatí a 
nezištnú pomoc občanom v lokalite Východné-Rendez. 

RV: Ako by ste opísali váš vzťah k Rači, respektíve Rendezu?
Náš rodinný rodokmeň na Rendezi si začal písať svoju históriu 

od roku 1914. Ja som rodený Rendezák a už odmalička som si vďaka 
svojej rodine vytváral svoj pozitívny vzťah k životnému prostre-
diu, železničným tradíciám, ktoré sú vlajkovou loďou a zároveň 
poznávacím erbom ako časť Bratislavy. Po necitlivom zbúraní ta-
kzvaného srdca Rendezu, t. j. kinosály Pionier, divadla, knižnice, 
veľkého futbalového ihriska Škvarka, veľkého detského areálu na 
Dopravnej ulici, požiarnej zbrojnice atď., som v roku 1983 založil 
TJ Real Rendez a v spolupráci s MNV Bratislava III. na Junáckej až 
do roku 1991 sme organizovali množstvo dobrovoľných brigád. 
Po ťažkých stavebných jazvách, t. j. výstavbe mnohých bytoviek 
a sídliska Šajby, sme  vďaka buldozéru, ktorý poskytol Národný 
výbor, zlikvidovali stavebné jamy a ručným kosením burinu. Bolo 
navezených cca tristo fúr zeminy, vysadili sme tu stovky stromov 
a kríky živého plotu. Zásluhou TJ Real Rendez a mnohých obyva-
teľov sa Rendez zmenil na nepoznanie. Postupne sme kompletne 
zdarma vybudovali športový areál Sklabinská. Milujem svoj rodný 
Rendez, tento malý kúsok zeme, ktorý aj v súčasnosti priebežne v 
rámci zdravia a svojich možností zveľaďujem, kde som sa narodil a 
aj zakončím svoju pozemskú púť.

RV: Na čo ste v rámci svojej práce pre Rendez najviac hrdý? 
Rendez bol vždy chápaný ako nechcená sirota. Najviac som 

hrdý, že som takmer 9 rokov neoblomne poslanecky presadzo-
val kompletnú stavebnú rekonštrukciu  vnútorných aj vonkajších 
priestorov, ako aj nadstavbu budovy MŠ Pri Šajbách. Ako člen ko-
misie výstavby som vždy žiadal, aby sa vyčlenené financie pou-
žili práve na túto investičnú akciu aj vďaka poslancom za Raču a 
Krasňany. V súčasnosti budova MŠ Pri Šajbách svojou kvalitou a 
vybavením spĺňa všetky podmienky  požadovaných parametrov.

Druhou mojou srdcovou záležitosťou bolo presadenie kom-
pletnej stavebnej rekonštrukcie kultúrneho strediska Impulz, kde 
môžu svoj voľný čas tráviť všetky vekové kategórie. 

Som hrdý, že som v spolupráci s  Katkou Dobiášovou a Heňkou 
Záleskou a spolu s mnohými obyvateľmi nielen udržiaval, ale aj 
obnovil celoročné  tradície Rendezu: stavanie mája, úcta k star-
ším, MDD, Silvester na námestí Rendezu, Deň matiek, šarkaniáda, 
lampiónový sprievod, tvorivé dielne, Slovenské legendy hudby a 

zábavy, Ples obyvateľov Rendezu, maškarný bál detí, Podajme si 
ruky na Vianoce, Mikuláš, rôzne športové turnaje, množstvo be-
sied so zaujímavými osobnosťami a podobne.

Som hrdý na spoluprácu so Železničným múzeom a už 23. 
ročníkom každoročne organizovaného  Celoslovenského zrazu 
historických železničných vozidiel na Rendezi, ktorú navštevujú 
účastníci zo 16 – 17 krajín celého sveta. Bol som spoluiniciátorom 
s MDC Rendez, kde som písomne oficiálne žiadal, aby celý areál 
starého rušňového depa Bratislava Východ – Rendez bol oficiálne 
zapísaný ako pamiatková zóna a ako súčasť železničnej histórie, čo 
bolo ministerstvom kultúry akceptované. Som veľmi hrdý na to, že 
som poslanecky presadil ako železničnú expozíciu parnú mašinku.

Som hrdý, že som poslanecky presadil dobudovanie celého 
športového areálu na Sklabinskej ulici – od oplotenia, cez zeleň, 
mobiliár až po veľký kopec. Tiež som organizoval nespočetné 
množstvo každoročných športových turnajov pre všetky veko-
vé kategórie. Medzi moje ďalšie aktivity patrí presadenie rekon-
štrukcie Domu služieb, oprava hlavnej cesty od priecestia Rača až 
po Vajnory, osadenie množstva lavičiek, smetných košov, funkč-
ná kanalizácia, cyklotrasa Rendez – Vajnory a množstvo ďalších. 
Záverečnou bodkou bolo napísanie knihy o rodnom Rendezi v 
príbehoch a udalostiach, ktorú sme napísali spolu s pánom Edu-
ardom Wenzlom.

Mgr. Miroslav Dudlák, MBA 
Miroslav Dudlák patrí medzi aktívnych 

lídrov viacerých račianskych občianskych 
združení a platforiem. Prípravou kvalit-
ných projektov a ich dôkladným spracova-
ním Miroslav Dudlák získal alebo pomohol 
nezištne a bez nároku na akúkoľvek odme-
nu získať pre Raču a jej obyvateľov v rámci 
rôznych drobných grantov a dotácií desaťtisíce eur, ktoré zlepšu-
jú život a služby obyvateľom mestskej časti a komunitám. 

RV: Čo vás viedlo k tomu, aby ste sa zapájali do dobrovoľ-
níckych aktivít v Rači?

Keď sme sa s rodinou pred jedenástimi rokmi presťahovali 
do Rače, našli sme tu veľmi priateľskú komunitu rodinného cen-
tra Ráčik – maminy na materskej, ktoré už vtedy s neskutočnou 
energiou organizovali plesy, burzičky detského šatstva, lam-
piónové sprievody či spoločné výlety. Peniaze na tieto susedské 
aktivity zháňali cez rôzne granty. Oslovili aj mňa, pracoval som 
vtedy pre SPP a zo zamestnaneckého grantu sa nám podarilo zís-
kať financie na drevenú šmykľavku, ktorá je v ráčikovskej hernič-
ke dodnes. Spolupráca s Ráčikom sa mi zapáčila, preto sme sa v 
roku 2012 dohodli, že v Rači spolu založíme komunitnú záhradku 
Krasňanský zelovoc. Záhradka funguje už osem rokov a robí ra-
dosť asi tridsiatim piatim rodinám, čo je spolu viac ako sto ma-
lých a veľkých pestovateľov. 

RV: Čo sa vám v rámci tejto činnosti najviac podarilo?
Myslím, že najdôležitejšia vec, ktorá sa mi pri dobrovoľníc-

kych aktivitách snáď podarila, je nadchnúť ďalších ľudí, aby sa 
zapojili. Lebo nech si vysnívate akýkoľvek dobročinný projekt, 
viac ako polovica úspechu je, že v tom neostanete po čase sám.  

RV: Zapojili ste sa už do mnohých  projektov: Ráčik, Kras-
ňanský zelovoc, Stará jedáleň, Priatelia Rače, Movendi.SK... 
Máte aj svoje najobľúbenejšie, nejakú „srdcovku“? 

Všetky dobrovoľnícke projekty mi robia radosť. Hlavne kvôli 
ľuďom, ktorých som pri tom spoznal. Moja srdcovka je, samo-
zrejme, Ráčik, pretože tam sa to pre mňa celé začalo.  ◼

Laureáti ocenenia Račianske srdce
Mestská časť Bratislava-Rača udeľuje každoročne ocenenie Račianske srdce vybraným obyvateľom Rače 

za prínos v rôznych oblastiach miestneho života. Tradične sa Račianske srdcia odovzdávajú na jar, tentoraz 
sme však dátum slávnostného večera pre ocenených za rok 2019 museli presunúť na jeseň. A tak v októbri 

dostane toto ocenenie šesť ľudí, ktorých vám s potešením predstavíme v krátkych vizitkách.

54



76 Račiansky výber 10/2020

Račianske vinobranie 
v paličkovanej čipke

Koľko už odjazdili 
Rača a Vajnory na 
Verejných bicykloch?

Už roky na Vianoce a Veľkú noc 
vystavujeme v Mestskej knižnici na 
Laurinskej ulici naše práce. Tohto roku 
sme sa však na jar báli ísť čo len elek-
tričkou do mesta. Skúsili sme preto 
naše aktivity presunúť na jeseň. Výklad 
knižnice bude reprezentovať Račian-
ske vinobranie  počas jesene spôso-
bom, ktorý je nám vlastný – upaličko-
vaným hroznom. Eva Dekanová

Klub paličkovanej čipky Rača

Na Verejných bicykloch ste vo 
Vajnoroch a Rači od spustenia pre-
vádzky odjazdili dokopy 2 553 jázd. 
◼  Najdlhšia jazda mala 51,08 km a 
trvala 6 hodín a 56 minút.
◼  Priemerný počet jázd za deň: 20
◼  Priemerný počet jázd za deň po-
čas Európskeho týždňa mobility: 52

Ďakujeme všetkým, ktorí volia 
alternatívne spôsoby dopravy, či už 
bicykle, kolobežky alebo MHD. Po-
máhate tým odľahčiť dopravu a chrá-
nite životné prostredie.  ◼

Život v Rači Z histórie

6

Významné výročia evanjelického 
kostola na Alstrovej ul.

Vysvätenie  
evanjelického kostola

Posviacka veže  
a rekonštrukcia  
evanjelického kostola

V máji (17. 5. 1835) sme si pripomenu-
li 185. výročie slávnostného vysvätenia 
evanjelického kostola na Alstrovej ulici. 
Stavba kostola v klasicistickom slohu 
začala po oddelení sa račianskej evan-
jelickej obce od bratislavskej evanjelic-
kej obce, hoci dejiny evanjelickej cirkvi v 
Rači siahajú omnoho hlbšie – do 2. polo-
vice 16. stor. Povolenie na stavbu kostola 
a pozemok získali račianski evanjelici od 
grófa Antona Pálffyho. Základný kameň 
položili 6. 8. 1834 a celý kostol bol posta-
vený za 9 mesiacov. Staviteľom kostola 
bol Bohumil Pendl z Bratislavy. Prvým 
kazateľom v novom kostole bol Ján Po-
spich. Pôvodný kostol z r. 1835 bol po-
stavený podľa vtedajších predpisov bez 
veže. Po uvoľnení predpisov o vzhľade 
evanjelických chrámov si evanjelickí 
veriaci v Rači postavili ku kostolu vežu 
aj s hodinami. Zároveň sa zrealizova-
la aj úprava kostola, čím dostal dnešnú 
podobu. Vežu projektoval architekt I. B. 
Kauser a postavil ju J. Terebes. Posviacka 
veže a prestavby ev. kostola sa konala 1. 
októbra 1905. Ďalšie rozsiahlejšie rekon-
štrukcie prebehli v r. 1955 – 1959 a v r. 
1985. V súčasnosti sa na celom objekte 
evanjelického kostola realizuje kom-
plexná obnova. 

Výročia katolíckych spolkov 

Založenie miestneho 
Spolku svätého Vojtecha 

Iniciátorom založenia spolku bol kňaz 
Móric Alster. Spolok slúžil na pozdvih-
nutie vzdelanostnej a náboženskej úrov-
ne členov. Spolok mal vtedy 52 členov. 
Spolok existuje dodnes a každoročne vy-
dáva pre svojich členov ľudový kalendár 
Pútnik svätovojtešský a zaujímavú tzv. 
podielovú knihu.

Vznikol mládežnícky 
cirkevný hudobný spolok 

Mládež pod vedením učiteľa a organis-
tu Jána Mirovského začala s nácvikom 
hudobných skladieb. Pre potreby spolku 
si vo Viedni zakúpila hudobné nástroje. 
Finančné prostriedky poskytol Móric Al-
ster.  Prvé vystúpenie sa uskutočnilo na 
Vianoce 1875.

Osobnosti

Do Rače prišiel  
evanjelický farár  
Karl Otto Schulz

Do miestneho evanjelického zboru prišiel 
v r. 1900. Za jeho pôsobenia pristavili v r. 
1905 ku chrámu vežu a osadili na nej tri 
zvony, ktoré darovali veriaci. Jeho priči-
nením v r. 1931 postavili novú evanjelickú 
školu na Alstrovej ul. (dnes hotel Bivio), 
pretože stará už kapacitne nevyhovovala. 
V novej evanjelickej škole sa vyučovalo po 
nemecky. Po r. 1945 bola v budove štátna 
škola a po r. 1990 ľudová škola umenia. 

Narodenie Františka 
Luknára – amatérskeho 
maliara a scénografa

Narodil sa 24. 10. 1910 a zomrel 30. 8. 1995. 
Narodil sa, tvoril a pracoval v Rači, kde je 

aj pochovaný. Pochádzal z vinohradníckej 
rodiny, ktorá bývala na Alstrovej ulici. Vy-
učil sa za maliara písma u p. Borovského 
a p. Šibrinu. Po absolvovaní strednej meš-
tianskej školy chcel pokračovať v štúdiu 
maliarstva na VŠVU, ktorú však musel 
opustiť pre zlé sociálne pomery v rodine. 
Nastúpil do práce na železnici, kde pôsobil 
na rôznych pozíciách až do odchodu dô-
chodku. 
Namaľoval asi 2000 obrazov, ktoré sú 
v rôznych súkromných zbierkach. Bol 
aj realizátorom takmer všetkých scén 
ochotníckych divadelných predstavení, 
ktoré sa odohrali v bývalej katolíckej bu-
dove až do r. 1942. V r. 2010 pri 100. výro-
čí narodenia sa v Nemeckom kultúrnom 
dome podarilo zrealizovať výstavu jeho 
obrazov. 

Kalendárium  
spracovala  

Mária Hatalová, RMS

Kalendárium: október 2020
Račiansky muzeálny spolok vám ponúka prehľad zaujímavých historických udalostí týkajúcich sa Rače v októbri. 

Najaktuálnejšie kalendárium môžete vždy nájsť na stránke Račianskeho muzeálneho spolku na Facebooku.
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Naša mestská časť sa aj tento rok za-
pojila do firemného dobrovoľníckeho 
projektu Nadácie Pontis – Naše Mesto. 
V piatok 19. 9. v doobedňajších hodinách 
zaplnili ulice Rače dobrovoľníci z piatich 
firiem, ktorí nám pomohli zrevitalizovať 
detské ihriská na Plickovej a Závadskej, 
nádvorie MŠ Gelnická a sadiť zeleň na 
Detvianskej. Okrem bežného upratovania 
dobrovoľníci čistili rigoly, vytrhávali bu-

rinu či maľovali zašlé herné prvky. Podu-
jatie Naše Mesto už od roku 2007 prepája 
firmy, samosprávy a mimovládny sektor 
s cieľom vyčistiť, skrášliť a viditeľne zlep-
šiť naše mestá. Každoročne si tisíce dob-
rovoľníkov z firiem po celom Slovensku 
obliekajú rovnaké tričká a počas dvoch 
júnových dní sa zapájajú do množstva 
dobrovoľníckych aktivít darovaním svoj-
ho času a práce.  ◼

V dňoch 20. 7. 2020  –  7. 8. 2020 boli 
v základnej škole na Tbiliskej ulici tri tur-
nusy letného školského klubu detí. Vy-
chovávatelia a učitelia pripravili deťom 
mimoriadne pestrý program plný špor-
tových hier (florbal, vybíjaná), výtvar-
ných aktivít (vyrábanie gélových svie-
čok, indiánskych čeleniek, korálkových 
náramkov), tematických hier (bubliny), 
súťaží, kvízov, tvorivej dramatiky a vy-

chádzok do Malých Karpát a do Obecnej 
záhrady.  Okrem toho si deti vyskúšali hru 
na bicie nástroje, navštívili keramickú 
dielňu, planetárium a boli na prehliadke 
pamätihodností v Rači a v bratislavskom 
Starom Meste.  Úsmevy na tvárach detí 
prezrádzali, že škola je aj cez prázdniny 
dobrým miestom na trávenie voľného 
času a stretávania sa s kamarátmi. 

Text a foto: Základná škola Tbiliská

V Rači opäť pomáhali dobrovoľníci 

Letný školský klub detí v základnej 
škole na Tbiliskej ulici 

1875
pred 145 rokmi

1835
pred 185 rokmi

1905
pred 115 rokmi

1870
pred 150 rokmi

1930
pred 110 rokmi

1900
pred 120 rokmi

Evanjelický kostol na Alstrovej ulici (foto: Peter Tirpák)
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Počas dvoch víkendových dní si návštevníci mohli vypočuť 
prednášku Márie Hatalovej o vinohradníctve v minulosti, dve 
moderované diskusie s Vojtechom Polakovičom o jeho tvorbe, 
autorka knihy „Vinohradnícke povesti“ Dobroslava Luknárová 
predčítala z povestí. Členovia speváckeho súboru Račan priniesli 
poslucháčom potešenie zo svojej hudby. Kľúčovou súčasťou vý-
stavy boli stretnutia s ľuďmi, ktorých výstava zaujala a potešila. 
Pre nás organizátorov bolo veľkou odmenou, keď sme videli, s 
akým potešením návštevníci objavovali na starých fotografiách 
známe tváre z minulosti.

Ďakujeme všetkým, ktorí nám zapožičali fotografie zo svo-
jich rodinných albumov, aby sme ich spracované mohli ukázať aj 
vám. Ďakujeme Račanom a vinárom, ktorí nám umožnili vstup 
do svojich vinárskych pivníc, aby sme ich nafotili a aby sme vy-
tvorili archív pivníc, ktoré sa dodnes zachovali. Keď vinári spra-
cujú tohtoročnú úrodu, chceli by sme vo fotení pokračovať. 

Veľmi pekne ďakujeme aj tým, ktorí nám zo svojich pivníc 
poskytli niektoré artefakty na výstavu.

A opäť výzva: ak máte vo svojich rodinných archívoch foto-
grafie hrajúcich sa detí, fotografie z račianskeho športu a foto-
grafie, na ktorých sú naše staré mamy so svojimi malými deťmi, 
budeme vďační, keď nám ich na chvíľu zapožičiate, aby sme ich 
mohli naskenovať a pripraviť na nasledujúce výstavy. 

Veríme, že sme vás všetkých potešili pri spomienkach na 
dobu dávno i nedávno minulú a že sa s nami v budúcnosti pode-
líte o svoje spomienky. Náš kontakt: muzeumraca@gmail.com, 
0904 858 234.

Zo zápisov návštevníkov výstavy v kronike RMS  
z 12. – 13. septembra 2020

◼  Úžasne sa spomína a s radosťou sa učí a veľa dozvedá z histórie. 
Ďakujem.
◼  Dnešné počasie mimoriadne prialo tejto nádhernej výstave o vi-
nohradníctve v Rači. Prekrásne – fotografie, texty a obrazy p. Voj-
techa Polakoviča – PREKRÁSNE! Moc ďakujem.

◼  Cením si prácu ľudí, ktorí pre nás uchovávajú artefakty a infor-
mácie z našej minulosti a zo života našich predkov. MŠ
◼  Krásna výstava Rače a jej vinohradníckej histórie. Vďaka orga-
nizátorom, že sprítomňujú život v Rači v minulosti. Nech ich neo-
púšťa nadšenie! Teším sa, že vďaka týmto ľuďom spoznajú históriu 
i mladí a noví obyvatelia Rače! Rača – „Láska moja!“ Ďakujem! JP

Autor a foto: Jana Maniková, RMS

Vinári odovzdali starostovi strapec hrozna
Tak ako to býva zvykom, vinári sa aj tento rok vydali v sprie-

vode po Rači. Nebol však taký pompézny ako po minulé roky a 
Bakchusa by ste v ňom hľadali ťažko. Namiesto neho ste mohli 
vidieť vinárov, ako zo svojich traktorov ponúkajú Račanom čer-
stvý burčiak. Trasa sa potiahla až do Krasnian, odkiaľ sa vinári 
vrátili k obecnému domu. Tam už ich čakal starosta, ktorému 
vinári odovzdali strapec hrozna ako symbol úrody. Po príhovore 
pána starostu a Ivana Vranu sa zúčastnení spolu s pánom fará-
rom Zdenkom Sitkom, ktorý úrodu symbolicky požehnal, krát-
kou modlitbou poďakovali za tohtoročnú úrodu.

Pestrý program pre všetky vekové kategórie
Kultúrny program bol v rámci snahy zachovať bezpečnosť a 

dodržať hygienické opatrenia roztrúsený na viacerých miestach. 
Návštevníci sa mohli zastaviť v Parku J. M. Hurbana, v amfite-
átri, u vinárov vo dvoroch či vo vinici Tál alebo na Šinwégu. Tak 
ako pri všetkých podujatiach sa mestská časť v spolupráci s vi-
nármi snažila vyhovieť čo najväčšiemu počtu návštevníkov. Deti 
si mohli užiť interaktívne vystúpenia Divadla JaJa, Dunajka, Šaša 
Jara či Mici a Mňau. Vo vinohrade nad Račou ich takisto potešilo 
Divadlo na hojdačke. V parku si mohli pozrieť ukážku hrnčiarstva 
a takisto si niečo z hliny vytvoriť v kreatívnej dielničke. Dospelých 
zase mohol zaujať žánrovo pestrý program. Od klasickej hudby v 
podaní salónneho orchestra AFRODÍTÉ, swingu od Swing Gan-
gu cez mladé alternatívne čísla od kapely Family Friend, bass-
gitaristu Olivera Kucharoviča, pesničkárov Graema Marka, Do-
roty Ideas či rockových kapiel Grapefruit Death a Börenzeppers 
až po ľudovú hudbu, dychovku či klasickú diskotéku v podaní DJ 
Woodeeho. Fanúšikovia umenia sa zase mohli zastaviť v obecnej 
záhrade, kde svoje fotografie predstavil Viktor Szabo, či v Kolo-
ničovej kúrii na výstavu Račianskeho muzeálneho spolku.

Pohodová atmosféra
Počas celého podujatia vládla v Rači pohodová atmosféra. Pre-

plnené ulice a tlačenice klasického vinobrania vystriedal príjemný 
ruch, ktorý akurát oživil centrum našej mestskej časti. Na jednot-
livých stanovištiach sa nám podarilo dodržať povolené počty náv-
števníkov a aj návštevníci boli disciplinovaní, za čo im patrí veľká 
vďaka. Staré známe „všetko zlé je na niečo dobré“ sa potvrdilo aj 
teraz, a tak si Račania mohli tento rok užiť komorné komunitné 
oberačkové slávnosti v kruhu svojich susedov a známych. 

Ďakujeme
Takéto príjemné podujatie by sa nám nikdy nepodarilo zor-

ganizovať bez našich partnerov. Veľká vďaka patrí v prvom rade 

vinárom, ktorí otvorili svoje dvory, pivnice, vinotéky a vinice a po-
núkali návštevníkom ten najlepší burčiak v Bratislave. Takisto im 
patrí vďaka za to, že sa podieľali na kultúrnom programe a spestrili 
tak celkový zážitok. Poďakovanie patrí aj DHZO Rača za kontro-
lu nad opatreniami a bezproblémový chod podujatia. Za finanč-
nú podporu ďakujeme Bratislava Tourist Board, Bratislavskému 
kraju, Bratislava Region Tourism a spoločnosi Kaufland. Taktiež 
ďakujeme za pomoc s organizáciou Matúšovi Burianovi a bufetu 
Šinweg, Račanskému vinohradníckemu chodníku, Račianskemu 
vinohradníckemu spolku a všetkým vinárom, ktorí sa zapojili a 
spestrili tak celkový zážitok. A ďakujeme aj návštevníkom, ktorí 
sa správali disciplinovane a pomohli nám svojou účasťou vytvoriť 
príjemné podujatie, na ktoré budeme ešte dlho spomínať.  ◼

Výstava „Račianske vinohradníctvo 
v obrazoch a spomienkach“

Ulice Rače ožili vínom a kultúrou

Tradičné vinobranie, ako ho Račania poznajú už niekoľko desiatok rokov, malo tento rok inú podobu. Súčasťou 
„Dní burčáku“ v Rači bola výstava Račianskeho muzeálneho spolku na nádvorí Koloničovej kúrie, zostavená zo 
starých fotografií, spomienok i poznatkov, z niekoľkých kusov vinohradníckeho náčinia a z krásnej zbierky 25 

obrazov ľudového maliara Vojtecha Polakoviča na tému vinohradníctva a práce na poli v Rači. Výstavu v sobotu 
predpoludním otvorili starosta Rače Michal Drotován, predsedníčka RMS Jana Maniková a Vojtech Polakovič.

Tradičné vinobranie, také, aké ho všetci dobre poznáme každý rok, navštívi viac ako 100-tisíc ľudí. V aktuálnej 
situácii je takéto číslo nemysliteľné. Uvedomujú si to mestská časť a, samozrejme, aj račianski vinári, ktorí tento 

rok spoločne vytvorili podujatie, ktoré neporušilo ani tradície, ani hygienické opatrenia.
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Stretnutie minulosti s budúcnosťou Staré fotografie vzbudzovali záujem a vyvolávali spomienky

Kultúra

Poklad nášho chotára 
Frankovka ty ušľachtilá, kto ťa sýti, napája?
Matkou ti zem moja rodná, slnko silu dodáva.
Pri tebe aj rubín bledne, v každej kvapke slnka žiar,
vzdávam svoj hold, vínko, tebe, najlepší si zeme dar.
Ťažkú prácu vyžaduješ, s radosťou ju však konám
a k večeru unavený odpočinok už hľadám.
Končí slnko cestu svoju, za obzor sa ponára,
ja čerpám z teba silu novú, báseň pijem z pohára.
Tvoja sila, chuť i vôňa radosť v duši vytvára,
ťarcha dňa už netlačí ma, báseň pijem z pohára.
Buď vždy strojcom našich úrod, poklad nášho chotára.
Lekárom buď našich útrob, zázračný liek z pohára.
Pýcha cisárskeho stola v osemnástom storočí.
Kiež bys´ navždy pýchou bola tých račianskych úbočí.

Albín Krištofič (1915 – 1995)
Albín bol synom Jozefa Krištofiča, ktorý pravdepodobne padol 
v 1. sv. vojne. Jozef bol bratom Michala Krištofiča st., v súčas-
nosti v tradíciách rodu pokračuje vnuk Michal Krištofič ml.

Október je Mesiacom úcty k starším 
Mestská časť Bratislava-Rača si každý rok rada pripomína tento 
sviatok podujatiami a stretnutiami s našimi seniormi. Tento rok 
je, však, rozdielny. Keďže sa snažíme seniorov ako najrizikovej-
šiu skupinu chrániť, žiaľ, sa tento krát nestretneme. Milí seniori, 
vedzte že na vás myslíme a veríme, že čoskoro si to všetko 
vynahradíme, hneď ako bude situácia bezpečná. Nateraz vám 
želáme veľa zdravia a síl.  ◼

Kultúra

8
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Inzercia

10

Životné prostredie

U nás v predaji široká ponuka kvalitných 
bicyklov talianskej značky Bottecchia

Sme oficiálny dovozca Peugeot motocyklov pre Slovensko
Všetky modely u nás v predaji na peugeot-motocycles.sk

Servisné prehliadky aj na nové vozidlá bez straty záruky

Všetky mechanické a elektrikárske práce

Opravy karosérií a riešenie poistných udalostí

Lakovnícke práce

3D Geometria

Pneuservis

Všetko s Vašim autom

10% ZĽAVA PRE OBYVATEĽOV RAČE

Otváracia doba
Pondelok - Piatok: 7.00 - 17.30 h.
Sobota: po tel. dohovore

Adresa Žitná 5, 831 05 Bratislava - Rača
Kontakt 02 / 44 88 24 24

Autoservis vytvorený pre obyvateľov Rače
Tradícia, kvalita a skúsenosti už takmer 30 rokov   

Komplexný autoservis ktorý ponúka všetky práce na osobných automobiloch

Jesenný zber odpadu v RačiNová trasa  
školského spoja 14

Školský spoj číslo 14 od septem-
bra obsluhuje aj zastávku Tbiliská a 
premáva následovne:
Na Pasekách 7:27
Východné 7:28
Lokomotívne depo I. 7:29
Sklabinská 7:30
Pri Šajbách 7:31
Pastierska 7:32
Stolárska 7:33
Cintorín Rača 7:35
Závadská 7:36
Tbiliská 7:37
Barónka 7:40
Nemecký kultúrny dom 7:41
ZŠ Hubeného 7:43

Poobednajšia premávka zostáva 
rovnaká ako pominulé roky.  ◼

Veterinárna ambulancia BHVet
Koľajná 27, 831 06  Bratislava

Po – Pia: 900 – 1900,  So: 1300 – 1800

tel.: 02/44 88 66 06, 0910 576 975  www.vetambraca.sk

interná medicína  chirurgia  RTG  USG 
laboratórna diagnostika  predaj veterinárnych diét

Zber objemného odpadu (matrace, nábytok, drevo...) prebieha 
aj túto jeseň od septembra do decembra formou pristavenia 

veľkokapacitného kontajnera na pätnástich miestach po celej Rači, 
Krasňanoch a Východnom podľa harmonogramu:

3. október  13:30 - 17:30 Černockého (pri kontajneroch)
10. október 13:30 - 17:30 Kadnárova (pod garážami)
17. október 13:30 - 17:30 Novohorská (pri budove bývalých potravín)
24. október 13:30 - 17:30 Nemecký kultúrny dom (parkovisko)
31. október 13:30 - 17:30 Stupavská (pri kríži)
7. november  13:30 - 17:30 Kubačova (pri MiÚ)
14. november 13:30 - 17:30 Popolná (pri križovatke s Potočnou)
21. november 13:30 - 17:30 Tbiliská (pri fitness centre)
28. november 13:30 - 17:30 Karpatské námestie (pri kontajnerovom stojisku)
5. december 13:30 - 17:30 Pri Šajbách (parkovisko pri bývalom Demar klube)
12. december 13:30 - 17:30 Dopravná (námestie)
19. december 13:30 - 17:30 Na Pasekách (na začiatku, pri ihrisku)

Upozorňujeme občanov, že veľkokapacitné kontajnery umiestňované v rámci jesenného 
zberu odpadu neslúžia na stavebný odpad. Ďakujeme za pochopenie.  ◼

Zber komunálnych odpadov z do-
mácností s obsahom nebezpečných látok 
uskutoční pre občanov Bratislavy (fyzic-
ké osoby - nepodnikateľov) Magistrát hl. 
mesta SR Bratislavy za súčinnosti spo-
ločnosti OLO a.s. a ARGUSS, s.r.o. v Mest-
skej časti Bratislava-Rača v nasledujú-
cich časoch:

◼   24. 10. 2020, 8:00 - 9:00 
Jurkovičova ulica  
(cca 20 m od Alstrovej)

◼   24. 10. 2020, 9:10 - 10:00 
Parkovisko pri OD Jednota  
(zo strany od Hubeného)

Ako bude odvoz prebiehať?
Na mieste bude pristavené vozidlo, 

pri ktorom budú pracovníci spoločnosti 
ARGUSS, s.r.o. preberať len od občanov – 
fyzických osôb nepodnikateľov tieto ko-
munálne odpady:
– staré náterové hmoty,
– odpadové rozpúšťadlá,
–  pesticídy,
– oleje a tuky,
– batérie a akumulátory,
– žiarivky a iný odpad obsahujúci ortuť,
–  vyradené zariadenia obsahujúce chlór-

fluorované uhľovodíky (chladničky, 
mrazničky a pod.),

–  vyradené elektrické a elektronické za-

riadenia - elektrospotrebiče (počítače, 
televízory, monitory, žehličky, práčky, 
mixéry a pod.)

Ak máte odpad v tekutom skupenstve 
(rozpúšťadlá, oleje, pesticídy, farby, le-
pidlá a pod.), prosíme, prineste ho v pev-
ných obaloch, z ktorých sa tento odpad 
neuvoľňuje. Maximálny objem takýchto 
odpadov, ktorý firma ARGUSS bezplatne 
odoberie je 5 kg na osobu.

Všetky fyzické osoby - nepodnikatelia 
s trvalým pobytom v Bratislave môžu tak-
tiež využívať služby Zberného dvora OLO 
na Starej Ivanskej ceste 2 v pracovných 
dňoch a v sobotu od 8:00 do 18:00 okrem 
sviatkov a dní pracovného voľna.  ◼

Zber odpadu s obsahom  nebezpečných látok

Račiansky výber
02/49 11 24 83  |  redakciarv@raca.sk
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V bazéne sa musím  
spoľahnúť len sama na seba

RV: Nataša, kto ťa priviedol k pláva-
niu a čo ťa na tomto športe najviac baví?

Odmalička sme chodili s rodičmi k 
moru do Chorvátska a ja som bola stále 
v mori, vodu som si zamilovala, a tak ma 
rodičia  ako  šesťročnú prihlásili na kurz 
plávania. Najviac ma baví  ten dotyk s vo-
dou a hlavne to, že keď som v bazéne a na 
pretekoch, musím sa spoľahnúť len sama 
na seba.

RV: Za aký klub plávaš a ktorá 
disciplína je tvojou obľúbenou?

Plávam za XBS SWIMMING Bratislava 
a najradšej mám asi prsia, ale rada plávam 
aj voľný spôsob a motýlik.

RV: Koľko hodín do týždňa trénuješ?
Trénujem na Pasienkoch a mám 

4-krát do týždňa ranný tréning od 6.00 
do 7.00 hod. a 5-krát poobedný tréning  
po 2,5 hodine a ešte v sobotu ráno od 9.00 
do 11.00 hod. v areáli X-BIONIC SPHERE v 
Šamoríne. Ak to zrátam, je to 17,5 hodín za 
týždeň. Za jeden deň naplávam cca 8 km.

RV: Čo považuješ za doterajší najväčší 
úspech?

Najväčší úspech som dosiahla na me-
dzinárodných pretekoch v Gyori v Ma-
ďarsku, kde pri účasti 1060 plavcov zo 
134 plaveckých klubov z celého sveta som 
skončila v disciplíne  200 metrov prsia na 
treťom mieste.  Takisto  som bola viackrát 
majsterkou  Slovenska v rôznych disciplí-
nach (400 a 800 metrov voľný spôsob, 100 
a 200 metrov prsia). Od roku 2020 som re-
prezentantkou SR.

RV: Čo by si chcela v tomto športe do-
siahnuť?

Tak asi ako každý športovec by som sa 
chcela dostať na olympiádu, najskôr na tú 
pre mladých do Ázie  a potom pre dospe-
lých.

RV: Fandí a pomáha ti rodina?
Samozrejme, oporou sú mi hlavne 

rodičia. Mama chodí so mnou na všetky 
preteky a snaží sa mi vytvoriť tie najlepšie 
podmienky.

RV: Na aké preteky sa momentálne 
pripravuješ?

Bohužiaľ, aj v plávaní nás veľmi 
ovplyvňuje Covid-19. Rušia nám jedny 
preteky za druhými, hlavne tie v zahra-
ničí, takže momentálne sa pripravujem 
ani neviem na čo (úsmev). Ale nie, v ok-
tóbri máme Slovenský pohár družstiev a 
jednotlivcov a potom je to už nabité skoro 
každý druhý víkend (ak nám ich teda ne-
zrušia ).

RV: Aký máš vzťah k Rači a čo sa ti v 
nej páči?

V Rači bývam od narodenia, chodím tu 
do školy a mám ju veľmi rada. Páči sa mi 
prostredie, aké tu máme, že sme kúsok do 
lesa, máme tu kúpaliská, amfiteáter, kam 
veľmi rada chodím aj s rodičmi a bratom v 
lete do kina. Mávame tu vinobrania, hody 
a vtedy rada chodím na kolotoče.

RV: Čo by si chcela v Rači zmeniť?
Ani neviem, škoda, že ešte stále nepo-

stavili sľubovaný krytý bazén v areáli pri 
futbalovom štadióne FK Rača. 

RV: Čo robievaš vo voľnom čase?
Toho voľného času veľa nemám, ale 

ak ho mám, tak sa snažím pripraviť do 
školy. Spolu s rodičmi sa chodievame cez 
víkendy pozerať na brata, ako hrá fut-
bal, a potom vždy ideme niekam na obed 
alebo večeru. Radi chodievame len tak na 
prechádzku po Rači a do amfiteátra.  Cez 
zimu veľmi rada lyžujem a s klubom cho-
díme na bežky, kde je vždy veľká zábava.

RV: Nataša, ďakujeme za rozhovor a 
veríme, že sa ti splnia všetky sny.

Mgr. Marek Porvazník

12 13

Šport

Športový areál  
Sklabinská v pohybe

Už dávnejšie v hlave poslanca Do-
minika Vrbu skrsla myšlienka, aby sa 
aj v jeho rajóne na Rendezi uskutoč-
nilo športové podujatie. Spolu so svo-
jimi kolegami z poslaneckého klubu 
Spoločný cieľ sa sen stal skutočnosťou.  
Napriek horúčave sa tak rozbehli sú-
ťaže vo volejbale, futbale a streetbale 
a pre detičky aj netradičné preteky v 
behu do kopca. Za účasti pána starostu 
Michala Drotována, strojcu myšlienky 
Dominika Vrbu, Juraja Madzina, Ivana 
Vranu a Jána Polakoviča sme si 1. au-
gusta zašportovali na Dni pohybu. 

Okrem športových disciplín bola 
pre účastníkov pripravená aj ukáž-
ka prvej pomoci či požiarneho útoku, 
ktorými sa prezentovali členovia DHZ 
Rača, vystúpila tanečná skupina H&T 
a pre deti bola určená detská zóna, kde 
sa mohli vyblázniť aj tí najmenší.

Deti sa asi najviac tešili na jazdu 
traktorom, ktorú pre nich pripravil 
Miloš Máťuš. Počas dňa vylepšoval 
náladu DJ Woodee. Všetci si tak prišli 
na svoje a veríme, že o rok to bude ešte 
lepšie. Mgr. Marek Porvazník

Leonidas Cup na 
vynovenom ihrisku

Fanúšikovia hokejbalu sa tešili na 
19. august, keď sa opäť mohol usku-
točniť tradičný LEONIDAS CUP. Za 
organizáciou už 17. ročníka stál opäť 
Peter „KUKO“ Jakubec. Jeho pozvanie 
tento rok prijalo päť družstiev. Tur-
naja ovládli napäté súboje a pekné ak-
cie. Do finále sa prebojovali račianske 
mužstvá Olymp Rača a HBK Rača Wol-
ves. Račianski hokejbalisti si nič neda-
rovali a na ihrisku to občas aj iskrilo. 
Nakoniec zvíťazili skúsenosti nad elá-
nom a celkový triumf si v súboji gene-
rácií vybojovali chlapci z Olympu Rača. 

Ceny pre najlepších hráčov spolu 
s tradičným účastníkom a podporo-
vateľom podujatia Jurajom Madzinom 
odovzdal športový referent Marek 
Porvazník, ale hlavne organizátor, fo-
tograf, rozhodca, občerstvovač a duša 
tejto akcie Peťko Jakubec. Ďakujeme 
partnerom podujatia a zúčastneným 
za účasť, ale hlavne tebe, KUKO, za to, 
čo pre račiansky šport robíš.

Mgr. Marek Porvazník

Na Sedra sa opäť 
nezabudlo

Miloš Sedramač  - jeho výroky 
dodnes rezonujú v ušiach nejedného 
Račana.  Vďaka Palkovi Máťušovi a 
Milanovi Adámkovi sa počas druhého 
septembrového víkendu na ihrisku FK 
Rača tradične uskutočňuje spomien-
kový turnaj na tohto človeka s veľ-
kým srdcom, ktorého život bol spätý 
nielen s futbalovým klubom FK Rača, 
Memoriál Miloša Sedramača.

„Jubilejný 10. ročník bol v znamení 
mimoriadnych opatrení. Keďže Ma-
ďarsko uzavrelo hranice, nemohli sa 
na ňom zúčastniť mužstvá ETO Gyor a 
FC Gyírmot. Na slávnostnom otvorení 
boli starosta Drotován, poslanci Juraj 
Madzin, Janko Polakovič, Robo Paj-
dlhauser a Marek Porvazník. Nechý-
bal ani Janko Sedramač s manželkou 
Darinkou. Jankovi sa pri príhovore 
opäť tlačili slzy do očí. Víťazom sa 
stali CFM JA Trebatice, druhý skončil 
FA Senec a tretie miesto obsadilo SFC 
Kalinkovo. Domáca FK Rača skončila 
na 4. mieste, na 5. mieste AS Trenčín 
a  6. miesto obsadil FK Hodonín. Naj-
lepším hráčom z FK Rača sa stal Teo 
Hurajt, strelec siedmich gólov. Všetky 
deti dostali okrem pekných medailí 
aj kartičky hráčov EURA 2020, ktoré 
venoval Bratislavský futbalový zväz. 
Vďaka Milošovi Máťušovi za kvalitné 
víno. Odobrú náladu sa staral  Peter 
Hurajt z Rádia Vlna. 

Tibi Smatušík zabezpečil diplomy 
a nálepky na medaily so Sedrovou po-
dobizňou. Obrovská vďaka za pomoc 
patrí aj Jurajovi Madzinovi, ktorý ve-
noval víťazné poháre, a MČ Rača  za  
medaily pre všetkých zúčastnených,“ 
zhodnotil turnaj hlavný organizá-
tor, podpredseda OZ Kengura Pavol 
Máťúš. Mgr. Marek Porvazník

O tom, že Rača nemá núdzu o mladé športové talenty, svedčia aj 
športové výkony Nataše Tománkovej. Nataša podľahla plávaniu a 
jej tréningová drina sa odrazila aj na nominácii do mládežníckej 

reprezentácie Slovenska. Je žiačkou ZŠ s MŠ Jána Amosa Komenského na 
Hubeného ulici a napriek svojej vyťaženosti študuje na samé jednotky.

Šport

Od rána sa amfiteáter zaplnil naj-
skôr organizačným tímom, aby pripravil 
priestory štartu a prezentácie, a všetko 
dezinfikoval, aby sa bežci mohli cítiť dob-
re a bezpečne. Pred desiatou hodinou už 
bolo všetko pripravené na štart polmara-
tónu. Po vyspovedaní tohtoročného moti-
vátora a významného račianskeho špor-
tovca Mariána Tomčáka moderátorom 
Andrejom Bartálošom a príhovoroch sta-
rostu Michala Drotována a prednostu MiÚ 
Petra Semanca mohol konečne poslanec 
Juraj Madzin vyslať štartovým výstrelom 
na náročnú trať najskôr polmaratóncov a 
o 15 minút aj desiatkárov. 

Trať, s ktorou sa museli bežci popa-
sovať dala všetkým poriadne zabrať. Ale 
aj o tom je naše podujatie. Veď krásna 
medaila či hodnotné balíčky, ktoré čaka-
li na bežcov v cieli, za to stáli. V behu na 
desať kilometrov sa tradične predstavil aj 
starosta Drotován, ktorý opäť dokázal, že 
Rača športové akcie nielen organizuje, ale 
aj aktívne podporuje.

Po vybehnutí dospeláckych kategórií 
prišiel konečne rad na najmenších. Zhru-
ba 80 detí od 2 do 14 rokov sa za burco-
vania moderátora Andreja či potlesku 
rodičov pustilo do zdolávania svojej trate 
určenej podľa veku. Naozaj je neopísateľný 

pocit vidieť potom šťastné deti s medai-
lou na krku a so svojím balíčkom, ako sa 
chvália rodičom. 

Obrovská vďaka patrí všetkým part-
nerom tohto podujatia, bez ktorých by sa 
nám nepodarilo podujatie zorganizovať a 
športovcov odmeniť hodnotnými cena-
mi. Za podporu ďakujeme Bratislavskému 
samosprávnemu kraju, Magistrátu hlav-
ného mesta SR Bratislavy a spoločnostiam 
Brantner Slovakia, Kaufland, Grafobal, 
Revalid, Pivovar u Ábela, Rínok Rača, Up 
Slovensko, inSPORTline, Hortim - SK, Fa, 
Media Rača, DirectReal, Birell, Rehab Kli-
nik, Račianskemu vinohradníckemu spol-
ku, Trenujeme a RunGO. Celkových víťazov 
Tarasa Ivanutu a Dianu Ambrusovú určite 
potešilo auto na víkend s plnou nádržou 
od spoločnosti Autopolis. Poďakovanie si 
takisto zaslúžia všetci zúčastnení za super 
náladu a organizačný tím za zvládnutie 
pretekov aj napriek náročnej situácii. Už sa 
tešíme na jubilejný desiaty ročník.

Mgr. Marek Porvazník, foto: Jozef Škoviera

Koncom leta sa tradične stretávajú 
mlKoncom leta sa tradične stretávajú 
mládežnícke reprezentačné futbalové 
výbery Bratislavského futbalového zvä-
zu na turnajoch a tradične sú členmi vý-
berov aj hráči FK Rača. Do najsilnejšieho 
výberu sa na turnaj do Košíc tento rok 
prebojovali Robko Tománek a Dominik 

Želipský, ktorí síce už pôsobia  v drese 
ŠK Slovan Bratislava, ale svoje prvé fut-
balové kroky urobili v FK Rača. 

Na ďalšom turnaji regionálnych vý-
berov v Poprade vzorne reprezentovali 
svoj klub v kategórii 15-ročných Vilko 
Almáši a Oliver Pazmány a v kategó-
rii 14-ročných Adam Brindza a Jakub 

Brňák, ktorí svojmu klubu rozhodne 
neurobili hanbu. Ich nominácia do vý-
berov bola opodstatnená a odzrkadľu-
je nielen ich futbalové schopnosti, ale 
hlavne prácu s mládežou v račianskom 
futbalovom klube, ktorá je už dlhé roky 
na vysokej úrovni.

Mgr. Marek Porvazník

Momentálna situácia sa dotkla aj problémov pri organizovaní 
športových podujatí. Napriek všetkému sa nám predsa len 

podarilo zorganizovať 9. ročník najvýznamnejšieho bežeckého 
podujatia v Rači v náhradnom termíne 29. augusta. 

Račiansky polmaratón aj  
desiatka predsa len boli

Dobrá práca s mládežou FK Rača prináša svoje ovocie

Výsledky
Celkové výsledky nájdete na 
stránke sportsoftiming.sk
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 Dňa 12. septembra 2020 sme si pripomenuli nedoži-
tých 70. narodenín nášho drahého manžela, otca a starého 
otca Daniela Rybu. Prosíme rodinu, priateľov a blízkych aby 
si na neho pri tejto príležitosti spomenuli. Milujúca manžel-
ka Adelka, synovia Danko a Andrejko s rodinami, a vnúčatá 
Danielka, Saška a Simonko.

 „Človek odchádza, ale všetko krásne, čo nám dal, zostá-
va.“ Dňa 8. októbra 2020 si pripomíname 35. výročie úmrtia 
nášho otca, dedka a pradedka Vendelína Veselského. Neza-
búdame, s láskou a úctou spomíname. Dcéry Ľubica a viera, 
i syn Veno s rodinami.

 „Kto v srdci žije, nezomiera.“ Dňa 11. októbra 2020 si 
pripomíname 5. výročie úmrtia nášho brata, otca, dedka 
a strýka Martina Veselského. S láskou spomína najbližšia 
rodina. 

 Dňa 15. 10. 2020 uplynú tri roky, čo dotĺklo láskavé a 
milujúce srdiečko nášho milovaného a drahého manžela, 
otca a švagra Augustína Grgača vo veku 66 rokov. Osud Ti 
nedoprial s nami dlhšie byť, no v našich srdciach budeš 
navždy žiť. S láskou a veľkou úctou spomínajú manželka, 
dcéra, syn a švagor. Kto ste ho poznal, venujte mu spolu s nami tichú spo-
mienku.

 Čas uteká, ale smútok v srdci zostáva. Dňa 22. októbra 
uplynie 8 rokov, čo nás navždy opustila naša milovaná 
dcérka Evička Šustríková. Kto ste ju poznali, venujte jej 
spolu s nami tichú spomienku. S láskou spomínajú mama, 
sestra Andrejka, Ivetka so svojimi rodinami.

n  MČ Bratislava-Rača ponúka na predaj formou verejnej obchodnej súťaže 
cestné vozidlo Peugeot Boxer Minibus 2.0 HDI 290 C. Podmienky verejnej 
obchodnej súťaže sú zverejnené na vývesnej tabuli Miestneho úradu, Kuba-
čova 21, Bratislava-Rača a na internetovej stránke www.raca.sk. Kontaktná 
osoba: Bc. Tomáš Halinkovič, tomas.halinkovic@raca.sk.
n  MČ Bratislava-Rača ponúka na prenájom formou verejnej obchodnej sú-
ťaže nebytové priestory rôznych veľkostí, ktoré sa nachádzajú v Rači: zdra-
votnom stredisku Tbiliská 6, dom služieb Dopravná 57 a kultúrne stredisko 
Žarnovická 7. Podmienky verejných obchodných súťaží sú zverejnené na 
vývesnej tabuli Miestneho úradu, Kubačova ul. 21, Bratislava – Rača a záro-
veň aj na internetovej stránke www.raca.sk. Viac informácií Vám poskytne 
Mgr. Karol Janík, tel. 02/49 11 24 27, e-mail karol.janik@raca.
n  MČ Bratislava-Rača ponúka na predaj formou verejnej obchodnej súťaže 
nebytový priestor č. 903 o výmere 129,24 m2 nachádzajúci sa v bytovom 
dome Pekná cesta 3, 5, vrátane spoluvlastníckeho podielu priestoru na 
spoločných častiach a spoločných zariadeniach domu a na príslušenstve 
domu o veľkosti 12924/480001. Podmienky verejnej obchodnej súťaže sú 
zverejnené na vývesnej tabuli Miestneho úradu, Kubačova ul. 21, Bratislava 
– Rača a zároveň aj na internetovej stránke www.raca.sk. Viac informácií 
Vám poskytne Mgr. Karol Janík, tel. 02/49 11 24 27, e-mail karol.janik@raca.

Oznamy

n  VODOINŠTALATÉR − 0904 572 977.
n  Firma v Rači hľadá upratovačku na dohodu. 02/44 88 29 54.

Inzercia

Spomienky

Seniori / Oznamy, jubilanti, poďakovania a spomienky

§     Bezplatná právna poradňa     §
Mestská časť Bratislava-Rača ponúka bezplatnú právnu poradňu 

pre obyvateľov Rače každú prvú a tretiu stredu v mesiaci v obecnom 
dome na Alstrovej 249. Najbližšie termíny poradne sú: 

7. a 21. október 2020
Na poradňu je potrebné sa vopred nahlásiť na jelencik@jelencik.sk, 

alebo na telefónnom čísle 0903 618 596. 
Každý záujemca dostane presný termín.

Počas zákazu stretávania v uzavretom 
priestore v klube na Žarnovickej sme boli 
s viacerými členmi v telefonickom kon-
takte, informovali sme sa, ako prežívajú 
dni, či sú zdraví, či niečo nepotrebujú. A 
že na nich myslíme, pozdravila som ich 
cez vysielanie relácie „Hráme jubilantom“ 
v rádiu Regina. Začiatkom júna sme sa 
stretli na vychádzke v prírode v amfiteátri 
v Knižkovej doline, kde sme si pri kávičke 
a koláčikoch porozprávali zážitky, ktoré 
nám priniesla korona.

Tak ako každý rok, aj tento sme otvori-
li leto Olympiádou seniorov v spolupráci so 
športovým referentom z miestneho úradu 
Mgr. Marekom Porvazníkom. Podporiť 
športuchtivých seniorov prišli aj poslanci 
miestneho zastupiteľstva JUDr. Juraj Ma-
dzin a PhDr. Janko Polakovič. Pozvanie 
prijal a medzi nás prišiel aj pán starosta 
Michal Drotován a spolu s poslancami sa 
zhostili odovzdávania cien. 47 seniorov 
súťažilo v štyroch disciplínach. Poháre pre 
víťazov zabezpečil Marek, cenami prispeli 
aj poslanci Madzin a Polakovič. Poslanec 
Robert Pajdlhauser prispel vínkom, kto-
rým sme víťazom zablahoželali. Organizá-
torom akcie vyslovujeme veľké ďakujeme.

V rámci kultúrneho leta sme sa zú-
častnili aj na koncertoch v Parku J. M. 
Hurbana a na Anna bále na parkovisku pri 
NKD. Organizátorke Danke Ölveckej, refe-
rentke kultúry, patrí veľká vďaka, bolo to 
pre nás pekné a veselé spestrenie senior-
ského života.

Nechýbali sme ani na oslavách 76. 
výročia SNP pri zapálení partizánskej 
vatry v amfiteátri v Knižkovej doline. Na 
druhý deň sme spolu s vedením MČ Rača a 
poslancami položili vence na pamätníkoch 
na Námestí A. Hlinku a k Pomníku pad-
lých v Parku J. M. Hurbana. Nedá mi, aby 
som nespomenula a nepoďakovala členom 
DHZ Bratislava-Rača, ktorí sa podieľali na 
organizácii akcií.

Moji milí priatelia, prihováram sa vám 
v mesiaci október, ktorý je vyhlásený za 
Mesiac úcty k starším. Je mi ľúto, že ten-
to rok si sviatok nemôžeme uctiť spoloč-
ne tak ako po iné roky. Aspoň touto cestou 
vám v mojom mene, ale aj v mene samo-
správy klubu želáme hlavne veľa zdravia a 
spokojnosti v živote. Žite v zdraví.

Renka Fitošová, podpredsedníčka  
denného centra seniorov Rača

Oznamujeme jubilantom, ktorí si do 31. augusta 2020 podali 
prihlášku na Slávnosť jubilantov,  nakoľko v tomto roku oslavujú 
80, 85, 90, 95 a viac rokov, alebo spolu s manželom/manželkou 
oslavujú výročie sobáša 50., 55., 60., 65 a viac, že v tomto roku 
sa podujatie  Slávnostné stretnutie jubilantov, ktoré sa každý rok 
organizovalo v Nemeckom kultúrnom dome NEUSKUTOČNÍ. 

Mestská časť Bratislava-Rača pristúpila k tomuto kroku z 
dôvodu preventívnych opatrení v súvislosti s hrozbou pandémie 
Covid-19 a ochrany zdravia našich seniorov. 

Aj keď sa podujatie neuskutoční, o finančný príspevok neprí-
dete, bude Vám zaslaný poštovou poukážkou v priebehu mesiaca 
október. 

Kontaktná osoba: Mgr. Martina Fratričová, tel. č. 02/49 11 24 
48, e-mail: martina.fratricova@raca.sk.

Jubilanti
Denné centrum seniorov Krasňany
Alžbeta Gecová, Oľga Sedláčková, Edita Horečná

Slovenský zväz invalidov, ZO Rača
Irena Hanková, Helena Hladiková, Terézia Lackovičová, Gabriela Richtáro-
vá, Júlia Štreková, Marta Žitná

Račianski Nemci
Paul Wenzl (Hallgarten), Walter Gschweng (Hattenheim)

Denné centrum seniorov Senior klubu Žarnovická
Štefan Pajdlhauser, Eva Klčová, Soňa Poláková, Alžbeta Polakovičová, 
Gabriela Richtariková

Denné centrum seniorov Rača pandémiu neprespalo a svoje 
aktivity prispôsobili situácii. O tom, čo robili počas prvej vlny, píše 

podpredsedníčka Renata Fitošová.

KORONA – prerušenie a zákaz 
stretávania v klube

Oznámenie pre jubilantov

Seniori

Vážení priatelia z Denného centra 
seniorov Rača,

prešlo už pol roka, čo sme museli 
prerušiť naše priateľské stretnutia z dô-
vodu šírenia koronavírusu.

Poslednou spoločnou akciou v KS 
Žarnovická bolo fašiangové posedenie 
vo februári. Potom to bola až športová 
olympiáda v júni v amfiteátri v Kniž-
kovej doline. Muselo sa zrušiť mnoho 
plánovaných akcií, autobusové výlety, 
posedenia v klubových priestoroch na 
Žarnovickej.

Prichádza jesenné a zimné obdobie s 
chladnejším počasím a stretnutia vonku 
sa začnú redukovať. Ďalšie podujatia sa 
preto zrejme neuskutočnia. Zhoršujú-
ca sa pandemická situácia sprísňuje aj 
možnosť stretávania v interiéroch.

Tohto roku je aj 35. výročie založe-
nia klubu dôchodcov. Chcem touto cestou 
všetkých pozdraviť – priatelia, vydrž-
te. Všetko raz pominie, len aby sme boli 
zdraví a aby sa nám vírus vyhol.

Soňa Poláková
Predseda  DC Rača

Gratulujeme jubilantom
Mestská časť Bratislava-Rača by touto cestou chcela  
k životnému jubileu a k výročiu sobáša zagratulovať  

všetkým račianskym jubilantom. Veľmi nás mrzí, že vám  
tento rok nemôžeme zagratulovať osobne.

Myslíme na vás a vážime si, že ste súčasťou Rače.  
Veríme, že sa čoskoro stretneme na iných podujatiach. 

14

Činnosť krasňanských 
seniorov počas  
uzavretia DCS

V marci, tesne pred MDŽ sa pô-
vodne na 2 týždne uzavreli denné 
centrá pre seniorov. Pre nedobrú 
situáciu sú zatvorené doteraz, čo 
nevplýva dobre na duševnú pohodu 
starších ľudí. Zvlášť osamelí senio-
ri, ktorí síce sú samostatní a ešte v 
pomerne dobrej duševnej a fyzickej 
kondícii, no nemajú si s kým poho-
voriť. Kedy sa denné centrá otvoria 
záleží nielen od situácie koronakrízy, 
ale hlavne od zodpovednosti čí ľaho-
stajnosti ľudí.

Aj keď sme sa nemohli stretá-
vať v našom dennom centre, neza-
háľali sme. Pravidelne sme chodili 
na vychádzky, kávičku, či dezert. 3. 
septembra sme sa stretli v Obecnej 
záhrade v Rači, kde sme posedeli, po-
rozprávali sa o situácii a o tom, čo nás 
trápi. Poprechádzali sme sa po záhra-
de, ešte kvitli krásne kvety, dokonca 
bolo na stromoch pár broskýň - vidno 
že ošetrovaných bez chémie.

V utorok 8. septembra sme sa 
podaktorí zúčastnili na podujatí 
Spoznajte svoju pamäť. V Starej je-
dálni bolo 10 stolov, ku ktorým sme 
si jednotlivo prisadali a riešili rozlič-
né úlohy, ktoré rozvíjali rôzne druhy 
pamäte - krátkodobú , dlhodobú, 
spoločenskú, sluchovú, hmotnost-
nú, pohybovú, spoločenskú. Taktiež 
sme robili klasickú úlohu, kedy sme 
si museli v krátkom čase zapamätať 
10 rôznych vecí a nájsť, ktorá z nich 
chýba, či sme dopĺňali báseň Mor ho 
a mnohé ďalšie úlohy.

Mesiac október je Mesiacom úcty 
k starším. Vzhľadom na situáciu aká 
je a stále sa zhoršuje, denné centrá 
seniorov budú zrejme uzavreté, tak to 
nebudeme môcť osláviť. V mene vý-
boru DCS Krasňany prajeme  všetkým  
seniorom a seniorkám nielen z Kras-
ňan, ale aj z Rače a Východného veľa 
zdravia a pohody. Dávajte na seba po-
zor, dodržujte preventívne opatrenia.  
Dúfame, že raz táto choroba pominie, 
alebo sa aspoň upokojí  a znova sa 
stretneme na posední v našich den-
ných centrách.

Autor: Kupcová Ľuba,  
člen výboru DCS Krasňany

o Ďakujeme všetkým príbuzným, priateľom, bývalým 
kolegom a známym za prejavy sústrasti a účasť na posled-
nej rozlúčke s našou milovanou Agnešou Henčlovou, ktorá 
nás navždy opustila 14. 8. 2020. Úprimne ďakuje manžel s 
rodinou.

Poďakovania



Knižnica
Žarnovická 7, 02/49 11 24 50
Po: 10:30 – 12:00 13:00 – 18:30
Ut: pre verejnosť zatvorené
St: 09:00 – 12:00 13:00 – 18:30
Št: 09:00 – 12:00 13:00 – 18:30
Pi: 08:00 – 12:00 13:00 – 13:30

Slovenský zväz invalidov ZO Rača
Hybešova 23, 0905 537 420
17. 10. Kúpanie DS

Jednota dôchodcov na Slovensku 
ZO Bratislava-Rača
Žarnovická 7
7. 10. o 14:00 Zasadnutie výboru sa usku-
toční po dohode s členmi výboru o mieste 
konania.
14. 10. o 14:00 Členská schôdza sa bude 
konať len v prípade priaznivého počasia 
a podľa vývoja pandemickej situácie. 
Podrobnosti budú členom oznámené 
mailom, telefonicky alebo výveskou v KS 
na Žarnovickej ulici.
Záujem o návštevu kultúrnych podujatí je 
predbežne brzdený nepriaznivým vývojom 
v šírení koronavírusu. 
Cvičenie seniorov vo FC na Tbiliskej ul. 
bude pokračovať každý utorok a piatok  
o 17:00 h, ak nebudú vyhlásené protiepi-
demické opatrenia. 

Rodinné centrum Ráčik
Pekná cesta 9, 0948 232 115, www.racik.sk
Ohľadom otvorenia herničky a aktuálnych 
informácií sledujte www.racik.sk.
15:15 – 16:00 Jóga pre deti
19:00 – 20:15 Ashtanga joga s Monikou
Utorky:
10:30 – 11:30 Hravá angličtina pre deti – 
začiatočníci
13:00 – 14:30 Masáže bábätiek 6 t. - 12 m. 
18:35 – 19:35 Joga nielen pre tehotné
Stredy:
09:30 – 10:30 Cvičenie a tančenie s deťmi
10.45 – 11:45 Cvičenie a tančenie s deťmi
15:00 – 16:30 Klub tvorivej dramatiky pre 
deti 9-12 r.
17:00 – 18:00 Pilates
19:35 – 21:00 Ashtanga joga s Monikou
Štvrtky:
9:30 – 10:30 Montessori herňa (kurz)
10:45 – 11:45 Montessori herňa (kurz)
Piatky: 
9:00 – 9:45 Folklórik
10:00 – 10:45 Folklórik
15:30 –  16:30 Maľovanie je čarovanie 
(kurz prihlásené deti)
16:30 – 17:30 Maľovanie je čarovanie  
(kurz prihlásené deti)

Mládež ulice
Pekná cesta 4, www.mladezulice.sk
Klubovňa na Peknej: otvorená denne (pon-
delok – piatok) 15:00 – 18:00 pre mládež 
10 – 25 rokov

5. 10. o 16:00 Chlapec vo svete príšer: 
filmové popoludnie pre mládež 
13. 10. o 16:00 Trabantem až na konec 
světa: filmové popoludnie pre mládež 
21. 10. o 16:00 Deväťdesiate: filmové 
popoludnie pre mládež 
22. 10. o 16:00 ARTE workshop: stretnutie ve-
nované sebapoznávaniu pre mládež od 10 r.
29. 10. o 16:00 Cesta do fantázie: filmové 
popoludnie pre mládež 

Stará jedáleň
Pekná cesta 4, 0903 447 038,  
www.starajedalen.sk 

Jednorazové podujatia
2. 10. o 16:00 Kváskovanie s Jankou
Ďalší workhop venovaný zdravému pečeniu. 
3. 10. o 9:30 Blšák
Tradičný ráčikovský blšák tentokrát na 
nádvorí Starej jedálne.
8. 10. o 19:00 Doba hoaxová
Diskusia s Vladimírom Šnídlom o šírení 
hoaxov na sociálnych sieťach.
15. 10. o 19:00 Cestovateľské kino
Michal Drotován nás prevedie 12 krajinami 
bývalej ZSSR.
15. 10. o 18:00 Book club
Raz mesačne sa porozprávame o skvelej 
knihe. Ako sa patrí, nad čajom.
17. 10. o 9:00 Trh na Peknej
Jesenný Trh na Peknej plný lokálnych 
dobrôt a remeselných výrobkov.
19. 10. o 18:00 Diskusia s občanmi
Stretnutie s občanmi na komunitné témy. 
24. 10. o 10:00 Pinocchio
Divadielko ZKuFraVon pre malých divákov.
29. 10. o 19:00 Diskusia s Tomášom Forróm
Ukrajinský konflikt očami autora knihy 
„Svadobný apartmán v hoteli Vojna“
31. 10. o 17:00 Ako umelci vidia svet
Tvorivý workshop s Katkou Kosánovou 
venovaný deťom a výtvarnému umeniu.

Pravidelné podujatia v týždni
Utorky
10:00 Angličtina pre najmenších
16:00 Tréning karate klubu Rapid pre deti 
od 5 rokov
17:30 Intenzívny tréning s Katkou
17:30 Kurz excelu

Stredy
8:00 Power jóga s Katkou
18:00 Varianty – dramatický krúžok pre 
dospelých
Štvrtky
10:00 Seniori v pohybe
10:00 Angličtina pre najmenších
16:00 Tréning karate klubu Rapid pre deti 
od 5 rokov
17:30 Power jóga s Katkou
Piatky
8:00 Power jóga s Katkou
15:00 Pokémon klubovňa
15:30 Detská rainbow yoga

Katolícke bohoslužby
Rímskokatolícka cirkev, Farnosť Bratislava- 
Rača, Alstrova 121, 02/44 88 46 04
Aktuálny program bohoslužieb Rímskokato-
líckej farnosti Bratislava-Rača na jednotlivé 
týždne nájdete na internetovej stránke 
www.raca.fara.sk pod záložkou „bohoslužby“.

Cirkevný zbor Evanjelickej cirkvi 
augsburského vyznania  
Bratislava-Rača
Alstrova 39, 02/44 88 34 03, 0903 79 49 26, 
raca@ecav.sk, www.ecavraca.sk
Služby Božie o 9:00
18. 10. o 10:00 slávnosť konfirmácie 

Kresťanský zbor v Rači
Pri Šajbách 1, 0908 390 753, www.kzraca.sk
Nedele o 10:00: Bohoslužby s Večerou 
Pánovou - na mieste aj online: 
https://kzraca.sk/priamyprenos)
Utoroky o 18.30 Objavovanie Biblie pre 
život - na mieste a online:
https://meet.jit.si/ObjavovanieBiblie)

Komunitné centrum Ako doma
Pri Šajbách 1, 0902 124 173, www.adecko.sk
Stredy o 17:00 Fusion hudobný klub pre 
tínedžerov

Zmena programu jednotlivých subjektov  
vyhradená – sledujte, prosím, aktuálne pande-
mické opatrenia. V prípade zmeny pandemickej 
situácie sa informujte priamo u usporiadateľa. 
Pri návšteve akéhokoľvek hromadného poduja-
tia dodržujte, prosím,  aktuálne nariadenia.

Kultúrne, spoločenské a náboženské podujatia v Rači

Október

AKCIOVÉ CENY STREŠNÝCH KRYTÍN A ODKVAPOV

Prémiové Škandinávske
strešné krytiny

FRANK - STRECHY, s r.o.
Výhonská 1, areál Drevony Rača, Bratislava                                                                   

tel: 0903 230 965 
mail: frank@frank-strechy.sk

www.frank-strechy.sk
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